
1 

 

     Protokół NR XXXIV 

 

z obrad XXXIV  sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 30 stycznia  2017  r.  

 

 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:15     w Urzędzie Gminy w Pabianicach.  
 
Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15  radnych.   Lista 
obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi obecni 
zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu,  Kierownik Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach p. Jacek Pluciński, 
Wójt Gminy H. Gajda, Skarbnik Gminy M. Nowicka, Sekretarz Gminy A. Chodasewicz -  
Izaszek Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Nieruchomościami S. Izbicki, 
Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek, radca prawny A. Jankowski  
  

Ad. pkt 1. 

 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, który powitał 
przybyłych i stwierdził prawomocność obrad. 
 
 

Ad. pkt 2. 

 
 
Radni nie zgłaszali uwag do protokołów  z XXXII i XXXIII  sesji Rady Gminy Pabianice. 
Protokoły z XXXII i XXXIII  zostały  przyjęte  w głosowaniu 12 głosami za,  3 radnych nie 
brało udziału w głosowaniu.  
 
Ad. pkt 3.  

 
Do przedłożonego porządku obrad Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie projektu  
uchwały  zmieniającej uchwałę Nr XXIX/248/2016 Rady gminy Pabianice z dnia 26 września 
2016 r. w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pabianice. Zmiany należy dokonać  z tego względu, iż uchwała podjęta 
obarczona jest błędem polegającym na pominięciu w & 1 ust 1  miejscowości Tereni i 
Władysławów, których części ujęte są w załączniku graficznym.  

Innych uwag nie było.  

Za wprowadzeniem do porządku obrad powyższego projektu uchwały opowiedziało się w 
głosowaniu 15 radnych.  

Przewodniczący nadał tej uchwale numer roboczy XXXIV/A/2017  

Porządek obrad został  przyjęty w głosowaniu – jednomyślnie i przedkłada się następująco.  
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1. Otwarcie obrad XXXIV   sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z  XXXII i z XXXIII   sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Informacja Przewodniczących o pracy Komisji między sesjami i przedłożenie sprawozdania 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli w roku 2016. 

5. Przedłożenie planów pracy Komisji na rok 2017. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

7. Interpelacje, wnioski i  zapytania radnych. 

8. Funkcjonowanie opieki zdrowotnej w Gminie Pabianice.  

9. Podjęcie uchwały: 

a/ XXXIV/A/2017 zmieniającej uchwałę Nr XXIX/248/2016 Rady gminy Pabianice z dnia 26 
września 2016 r. w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pabianice 

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

11. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad sesji . 

 

Ad. pkt 4.  

 

Przewodniczący Komisji przedłożyli informacje o pracy Komisji między sesjami.   

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poinformował, że Komisja 
między sesjami odbyła 1 posiedzenie, na którym podjęła temat dot. potrzeb w zakresie 
monitoringu na terenie Gminy Pabianice oraz przewidywanych kosztów instalacji i 
użytkowania, opracowała plan pracy Komisji na rok 2017, omówiła materiały na sesję Rady 
Gminy.  Podczas omawiania tematu dotyczącego monitoringu przyjęła wniosek z prośbą o 
wykonanie przez firmę „IP-Net Internet Pabianice” kosztorysu instalacji i eksploatacji 
monitoringu na skrzyżowaniu w Piątkowisku przy szkole wraz z jego modernizacją w szkole 
oraz na skrzyżowaniu w Petrykozach wraz z jego instalacją w ośrodku zdrowia w Petrykozach. 

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju M. Lubowicka poinformowała, że 
Komisja  odbyła jedno posiedzenie, na którym  podjęła temat propozycji  stawek za nieczystości 
stałe, omówiła  materiały na sesję Rady Gmin.  Nie podejmowała żadnych wniosków. 

W-ce Przewodnicząca Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej Rady Gminy D. 
Szczesik poinformowała, że Komisja odbyła również między sesjami jedno posiedzenie, na 
którym Funkcjonowanie opieki zdrowotnej w Gminie Pabianice. 
2. Analiza materiałów na sesję Rady Gminy.  
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W-ce Przewodnicząca Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej D. Szczesik 
poinformowała, że Komisja Samorządowo-Społeczna i Organizacyjna również odbyła jedno 
posiedzenie, na którym  zajmowała się tematem funkcjonowania  opieki zdrowotnej w Gminie 
Pabianice. Informacji udzielał Kierownik Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej p. J. 
Pluciński, Komisja omówiła  materiały na sesję Rady Gminy.  

Radna powiedziała, że temat funkcjonowania opieki zdrowotnej jest również tematem 
merytorycznym dzisiejszej sesji i na sesji obecny również  w dniu dzisiejszym  jest Kierownik 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej p J. Pluciński, który na pewno  udzieli wszelkich  
informacji, o które w dniu dzisiejszym wystąpią zainteresowani.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja , której 
przewodniczy między sesjami odbyła kontrolę w temacie  organizacji oraz celowości 
utrzymania godzin opiekuńczych i świetlicowych w szkołach na terenie gminy. Kontrola nie 
została jeszcze zakończona.  

Następnie  Przewodniczący Komisji przedstawił sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z 
przeprowadzonych kontroli w roku 2016. 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  

Do przedłożonych informacji nie zgłoszono uwag.  

 

Ad. pkt 5.  

 

Przewodniczący Komisji Rady Gminy przedłożyli kolejno plany pracy Komisji, którym 
przewodniczą na rok 2017.  

Plan pracy Komisji Ochrony Środowiska stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  

Plan pracy Komisji  Samorządowo – Społecznej i Organizacyjnej stanowi zał. nr 5 do 
niniejszego protokołu.  

Plan pracy Komisji  Gospodarczo-Finansowej  stanowi zał. nr 6  do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt 6. 

 

Wójt przedłożył informację o pracy Urzędu Gminy od ostatniej sesji – za miesiąc styczeń. 

 

„W zakresie utrzymania dróg gminnych 

1. Przeprowadzono i zakończono przetarg na wyłonienie wykonawcy robót związanych z 
przebudową ulicy Stadionowej i Złotej w miejscowości Piątkowisko w roku 2017. 
Ofertę złożyła Firma „Włodan” Andrzej Włodarczyk Spółka Jawna  Porszewice 31  95 
– 200  Pabianice  na kwotę 3 991 350 zł. brutto z którą podpisano umowę i przekazano 
plac budowy.   
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2. Nadzorowano i koordynowano akcję zima w zakresie  odśnieżania  dróg gminnych na  

terenie gminy Pabianice  oraz usuwania  śliskości zimowej. 
  

3. Archiwizowano i spisywano  akta i  dokumenty  prowadzone  przez  Referat Dróg 
Publicznych i Planowania.  

 
4. Sporządzono  ankietę informacyjną  w zakresie organizacji publicznego transportu 

zbiorowego na terenie Gminy Pabianice  i  przesłano do Departamentu Infrastruktury  
Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi.  

 
5. Udzielano odpowiedzi i wyjaśnień  na  pisma i wnioski  kierowane do Urzędu Gminy 

przez mieszkańców w  różnych sprawach.  
 

6. W związku z rozpoczęciem nowego roku  otwierano i zakładano nowe teczki spraw.  
 

7. Uzgodniono 6 dokumentacji  projektowych  w zakresie prowadzenia robót  w pasie 
drogowym. i umieszczenia urządzeń nie związanych z funkcjonowaniem drogi. 

 
8. Spisano 2  protokoły  odbioru zjazdu do posesji.  

 
9. Rozpoczęto procedurę wyłonienia wykonawcy prac projektowych na zadanie 

inwestycyjne pn. „Nakładka asfaltowa  przez wieś Świątniki tzw. Duże” 
 

10 Wykonywano inne  czynności  związane z  bieżącym utrzymaniem dróg na terenie 
gminy Pabianice oraz  wykonywano prace biurowe związane z funkcjonowaniem 
Referatu  Planowania  i Dróg  w  Urzędzie Gminy Pabianice.  

 

W zakresie gospodarki wodno-ściekowej 

 

1. Awarie sieci wodociągowej usuwane są na bieżąco 
 

2. Wydano 1 warunki techniczne przyłączenia się do sieci wodociągowej  (ogółem w roku 2016 
- 159) oraz 1 warunki  przyłączenia się do sieci kanalizacji sanitarnej (ogółem w 2016 –43) 
 

3. Trwają prace przygotowawcze pod inwestycje wodociągowe na terenie Gminy. 
4. Złożono wniosek o dofinansowanie z PROW  inwestycji związanych z budową 

indywidualnych przydomowych oczyszczalni ścieków. 
5. Sporządzono i wysłano sprawozdanie RRW -2  w zakresie inwestycji wod-kan. 
 
W zakresie gospodarki nieruchomościami: 

1. Wydano 5 decyzji podziałowych 
2. Wydano 10 zawiadomień o nadaniu numeru posesji 
3. Zarejestrowano 20 aktów notarialnych 
4. Prowadzono ogólnie 45 spraw  dot. rozgraniczeń, podziałów nieruchomości, zeznań 

świadków, uwłaszczeń 
5. Wykonano 150 wypisów z rejestru gruntu do celów służbowych 
6. Wykonano 10 wypisów z Ksiąg Wieczystych  
7. Przygotowano projekt 2 zarządzeń w sprawie przeprowadzenia konsultacji z 

Mieszkańcami gm.Pabianice  
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W zakresie ochrony środowiska 

1. Wydano decyzję zezwalającą na wycięcie drzew przy drodze powiatowej w Kudrowicach  
2.  Wydano postanowienie stwierdzające konieczność przeprowadzenia oceny oddziaływania 

na środowisko przedsięwzięcia polegającego na - ,, Budowie instalacji termicznej 
hydrolizy osadu z usuwaniem azotu i odzyskiem fosforu z odcieków na GOŚ ŁAM 

3. W ramach przetargu nieograniczonego rozstrzygnięto przetarg na opiekę nad zwierzętami  
bezdomnymi w 2017 r. Wpłynęło 3 oferty. Najkorzystniejszą ofertę złożył Pan Siemiński 
–schronisko Wojtyszki. 

4. Zaopiniowano pozytywnie projekt robót geologicznych dla ujęcia wód podziemnych z 
utworów górno- kredowych na dz. nr 293/7 we wsi Pawlikowice. 

5. Przygotowano i po konsultacjach przesłano do zaopiniowania projekt – Programu opieki 
nad zwierzętami w 2017r. 

 
W zakresie działalności gospodarczej i rolnictwa 

1. Przyjęto 42 wniosków o  wpisów  do CEIDG (ewidencji działalności gospodarczej) 
2. Przyjmowanie oświadczeń o wartości sprzedaży napojów alkoholowych oraz wpłat 

 I raty opłaty za 2017 rok 
 
W zakresie gospodarki gruntami: 

1. Wydano 2 decyzje ustalającej opłatę adiacencka z tytułu wybudowania sieci wodociągowej 
i kanalizacyjnej we wsi Piątkowisko i Wysieradz. 

2. Złożono nowe deklaracje w referacie księgowości podatkowej dotyczące nieruchomości 
gminnych oraz tych w użytkowaniu gminy Pabianice zgodnie z ustawą o podatkach i 
opłatach lokalnych. 

3. Spisano nową umowę z firmą AC-BUD na wykonanie przeglądów obiektów budowlanych- 
zgodnie z ustawą Prawo Budowlane art. 62 ust.1. (obiekty stanowiące własność Gminy 
Pabianice) 

 
W  zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi 

 
1.Przyjęto i wprowadzono do programu 42 deklaracje; 
2. Zaksięgowano 112.516,50 zł. z tytułu wpłat za gospodarowanie odpadami  komunalnymi; 
3. Sporządzono 1 umowę o udzielenie dotacji celowej z budżetu Gminy Pabianice na realizację 

zadania z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej- usuwanie z budynków azbestu 
i wyrobów zawierających azbest; 

4. Sporządzono  21  postanowień. 
5. Wydano 1 decyzję zezwalającą na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie  

opróżniania zbiorników bezodpływowych  i transportu nieczystości płynnych. 
 
W zakresie oświaty, kultury i sportu  

1. Przekazano Kuratorium Oświaty w Łodzi dane z realizacji programu dotacji celowych 

za rok 2016 r. w tym: Wychowanie Przedszkolne, Wyprawka Szkolna, wyposażenie szkół w 

podręczniki i materiały edukacyjne, Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa, 

dofinansowanie pracodawcom kosztów przygotowania zawodowego młodocianych 

pracowników - środki z Funduszu Pracy. 
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2. W miesiącu grudniu 2016 r. z usług opiekunów dziennych zatrudnionych przez gminę 

korzystało dziesięcioro dzieci. Jest to maksymalna liczba dzieci, jaka może być objęta opieką. 

                  

3. Do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi oraz do dyrektorów szkół gminnych 

przekazano sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w 2016r. W związku z tym nauczyciel kontraktowy, 

mianowany i dyplomowany uzyskali w roku 2016 średnie wynagrodzenie wyższe, niż 

określono w Karcie Nauczyciela. Natomiast nauczyciel stażysta uzyskał niższe średnie 

wynagrodzenie niż określono w Karcie Nauczyciela i w związku z tym nauczycielom na tym 

stopniu awansu zawodowego przysługiwał jednorazowy dodatek uzupełniający ustalony 

zgodnie z art. 30 a ust. 3 KN. 

 

4. Zawarto nowe umowy z opiekunami dzieci niepełnosprawnych na dowozy do szkół. 

5. Podpisana została umowa o dofinansowanie projektu dla SP w Bychlewie w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego (Poddziałanie XI.1.2 

Kształcenie ogólne).  

Całkowity koszt zgodnie z wnioskiem o dofinansowanie: 476 328,17 zł 

Przyznana dotacja ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego i budżetu państwa: 442 

985,20 zł 

Wkład własny z budżetu Gminy Pabianice 33 342,97 zł 

Środki pozyskano na doposażanie szkoły (pracownia komputerowa mobilna, pracownia 

przyrodnicza, sala integracji sensorycznej, plac zabaw, pomoce dydaktyczne, publikacje i 

wydawnictwa), dokształcenie 3 nauczycieli oraz prowadzenie przez 3 semestry zajęć 

dodatkowych dla dzieci (przyroda, informatyka, basen, zajęcia z psychologiem, terapia metodą 

integracji sensorycznej, język niemiecki). 

Projekt jest w trakcie realizacji. 

6. Gmina Pabianice przesłała również do Urzędu Marszałkowskiego załączniki niezbędne do 

zawarcia umowy o dofinansowanie projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Łódzkiego Poddziałanie X.1 Powrót na rynek pracy osób sprawujących opiekę 

nad dziećmi w wieku do lat 3 na utworzenie i prowadzenie przez 2 lata 15 dodatkowych miejsc 
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pracy u opiekunów dziennych oraz aktywizację zawodową 5 osób bezrobotnych (szkolenia i 

doradztwo zawodowe). 

Całkowity koszt projektu zgodnie z wnioskiem o dofinansowanie wynosi: 519 312,50 zł 

Przyznana dotacja ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego i budżetu państwa: 472 

574,38 zł 

Wkład własny z budżetu Gminy Pabianice: 46 738,12 zł 

7. Przesłano do Gimnazjum informację o konkursach MSWiA w zakresie bezpieczeństwa w 

sieci internetowej, czy akcji przeciwko dopalaczom itp. 

8. Przeanalizowano możliwość i warunki pozyskania dofinansowania na dostosowanie 

budynku Urzędu Gminy do potrzeb osób niepełnosprawnych z PFRON. 

9. Udostępniono bezprzewodowe łącze internetowe na sali narad dla Radnych, hasło: 

422139660 

Wykorzystanie świetlic wiejskich z terenu Gminy Pabianice w miesiącu styczniu 2017 r. 

1. Świetlica wiejska w Koninie 

• 31 stycznia 2016 r. Organizacja spotkania sylwestrowego dla mieszkańców sołectwa 

Konin-Majówka, Stowarzyszenia Carpe Diem, KGW, OSP w Koninie. 

• Spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa : Carpe Diem, OSP 

w Koninie, KGW Konin-Majówka, Kółka Różańcowego 

• 28.01.2017 r. Spotkanie opłatkowe organizacji społecznych działających na terenie 

sołectwa. 

 

2. Świetlica wiejska w Jadwininie 

• 31.12.2016 r. spotkanie sylwestrowe dla mieszkańców sołectwa Jadwinin-

Władysławów. 

• spotkanie organizacji społecznych działających na terenie sołectwa ( Rada sołecka) 

• wynajem na potrzeby organizacji imprez prywatnych: 19.01-24.01.2017 r. 

 
3. Świetlica wiejska w Hermanowie 
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• udostępnienie mieszkańcom popołudniami świetlicy ( wspólne gry  bilard, tenis 

stołowy) 

 
4. Dom Ludowy w Bychlewie 

• 29.12.16–02.01.2017 r. Spotkanie integracyjno-sylwestrowe dla rodziców i dzieci 

tańczących w ZPIT „Bychlewianka” 

• 7.01.2017 r. - Koncert noworoczny ZPIT „Bychlewianka” dla mieszkańców gminy 

Pabianice  

• wt, czw. 16.00-21.00 – zajęcia z kapelą oraz ZPIT „ Bychlewianka” 

• Spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa ( KGW) 

• wynajem na potrzeby organizacji imprez prywatnych : 12.01-17.01.2017 r.  

 
5. Obiekt sportowy w Bychlewie 

•  spotkanie organizacyjne klubu sportowego LKS „ Jutrzenka” Bychlew. 

• 31.12.2016 r. spotkanie sylwestrowe sekcji piłki nożnej : dzieci z rocznika 2007 wraz z 

rodzicami i opiekunami. 

• Wynajem na potrzeby organizacji imprez prywatnych 20.01-23.01.2017 r.  

 

6. Świetlica wiejska w Woli Żytowskiej 

• w pon/śr/pt w godz. 18.15-20.15 Aerobik / Gimnastyka ogólnorozwojowa 

• pn/śr/pt -  godz.15.30 – 20.30 Świetlica ogólnodostępna dla mieszkańców gminy 

• spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa (KGW) 

 
7. Obiekt sportowy w Piątkowisku 

• wynajem na potrzeby imprez prywatnych : 29.12.2016- 02.01.2017 r. 

• Spotkanie organizacyjne LKS „ Orzeł” Piątkowisko. 

 

Ogłoszono konkurs na stanowisko urzędnicze – inspektora ds. planowana przestrzennego. 

Dokumenty aplikacyjne przyjmowane są do dnia 3 lutego br do godz. 14:00”.  

 

Wójt przedstawił nowo wybraną sołtys wsi Terenin  p. Justynę Jurek, którą została wybrana 
córka zmarłego byłego sołtysa wsi Terenin p. A. Barana.  
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Radna A. Marciniak zabierając głos poinformowała, że w miejscowości Piątkowisko w 
miesiącu styczniu zostało zorganizowane Gminne Spotkanie Opłatkowe.  

Radny A. Skawiński poprosił o uszczegółowienie informacji w kwestii złożonego wniosku na 
gospodarkę wodno- ściekową, czego dotyczy . 

Kierownik S. Izbicki odpowiedział, że wniosek dotyczy  budowy indywidualnych 
przydomowych oczyszczalni ścieków. Jest to sprawa, którą podejmowano już na początku 2016 
r.  Obecnie został zweryfikowany cały zebrany materiał, zebrane oświadczenia od 
zainteresowanych, zweryfikowana ilość przydomowych oczyszczalni, ponadto dochodzi 
budowa odcinka sieci kanalizacyjnej w miejscowości Szynkielew.  

Radny A. Skawiński chciał pozyskać  uszczegółowioną odpowiedź na wniosek, którą otrzymał 
na poprzedniej sesji dot. utrzymania dróg. Pytał także kiedy Rada zostanie zapoznana z 
protokołem pokontrolnym Regionalnej Izby Obrachunkowej wraz z wnioskami.  

Wójt Gminy odpowiadając w kwestii dot. utrzymania dróg poinformował radnego A. 
Skawińskiego, że w tej chwili z uwagi na okres zimowy oprócz prac związanych z „ akcją 
zima” nie są wykonywane na drogach żadne prace remontowe. W sprawie dot. protokołu 
pokontrolnego Regionalnej Izby Obrachunkowej, poinformował, że protokół umieszczony jest  
na stronie internetowej bip Urzędu Gminy Pabianice, obecnie oczekuje na zalecenia i wnioski 
pokontrolne.  

 

 

Ad. pkt 7.  

 

Radna C. Rychłowska pytała, czy na terenie gminy w roku bieżącym wykonywane są prace 
związane z walką śliskości na drogach (posypywanie ich solą i piaskiem), przypomniała, że w 
latach ubiegłych prace takie były podejmowane)  

Wójt odpowiedział, że o dokładne informacje na powyższe  wystąpi do pracownika 
merytorycznego w Urzędzie Gminy.  

Radny Ł. Drewniak apelował o usunięcie nieaktualnych informacji na stronie internetowej 
Urzędu Gminy dot. opłat za śmieci.  

Radna A. Marciniak przypomniała, że na jednej z poprzednich sesji dopytywała o puszki na 
odpady bio. Zbliża się okres przetargu, pytała czy będzie podejmowana ta sprawa. Czy jest 
możliwe, ażeby mieszkańcy składali  wnioski w tej sprawie.  

Kierownik S. Izbicki udzielając odpowiedzi poinformował, że na początku miesiąca lutego br. 
zostanie wysłana do wszystkich sołectw informacja w tym temacie, jak również umieszczona 
na stronie internetowej Urzędu Gminy  w biuletynie informacji publicznej i na tablicach 
ogłoszeń.  

Więcej spraw  nie zgłoszono. Przewodniczący Rady poinformował, że między sesjami nie 
wpłynęła żadna interpelacja, natomiast na poprzedniej  sesji Rady Gminy został złożony 
wniosek przez radną Z. Kasperską  o  ewentualne wprowadzenie od 1 stycznia 2017 r. do porządku 
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obrad sesji punktu, w którym organizacje pozarządowe, stowarzyszenia oraz organizacje społeczne 

działające na terenie naszej gminy będą prezentowały swoją działalność i osiągniecia.  

Przewodniczący poinformował, że podejmie ten wniosek do realizacji  i  na sesję będzie 
wystosowywał  zaproszenia dla poszczególnych stowarzyszeń działających na terenie gminy, 
aby mogły zaprezentować swoją działalność.  

 

Radna Z. Kasperska  powiedziała także, że na liście, z nazwami stowarzyszeń, którą przekazała 
radnym brak stowarzyszenia  „Na zielono”, działającego na terenie gminy, ale dlatego, iż 
siedzibę ma ono w Pabianicach na ul. Torowej 25.  

Na sesję w miesiącu lutym zostało już zaproszone Stowarzyszenie Carpe Diem z Konina, które 
bardzo ładnie zostało opisane w ostatnim wydaniu gazetki gminnej , poza tym ma nadzieję, że 
wszystkie stowarzyszenia z terenu gminy podejmą wyzwanie i będą dokonywały swojej 
prezentacji na sesjach.  

Radna  zwróciła się do obecnych z prośbą, że jeżeli posiadaliby wiedzę o jakimś 
stowarzyszeniu, które chciałoby zasugerować  termin swojego wystąpienia na którejś z sesji o 
możliwości zgłoszenia go do biura rady w Urzędzie Gminy Pabianice.  

Radny A. Skawiński zabierając głos odniósł się  do tytułu, umieszczonego  na liście z wykazem 
stowarzyszeń, stwierdzając, że jest on niezrozumiały , poza tym brak jest podpisu osoby 
sporządzającej  tę listę. Powiedział też, że nie wszystkie wykazane na tej liście stowarzyszenia 
są organizacjami pożytku publicznego.  

Na przyszłość prosił o rzetelne sporządzanie takich informacji.  

Radna Z. Kasperska przyznała rację , ale stwierdziła że jest to lista „robocza” , chodziło jej o 
poinformowaniu o  ilości  stowarzyszeń, Kół Gospodyń Wiejskich, które też będą zapraszane 
na sesje, materiał pozwoliła sobie przedstawić jako „wolny materiał” i poprosiła przedmówcę 
o pozostanie w przerwie sesji celem udzielenia  dokładnych wyjaśnień w tej sprawie.  

Osoba, która przeprowadzała audio-wideo z  obrad sesji zapytała radną Z. Kasperska, czy 
wiadomym jej jest, iż na terenie gminy działają również fundacje, które są organizacjami 
pozarządowymi, na które radna odpowiedziała, że posiada taka wiedzę.  

Więcej spraw w tym punkcie nie zgłoszono  

 

 Ad. pkt 8. 

 

 
Kierownik Ośrodka Zdrowia w Petrykozach przedstawił informację nt. funkcjonowania opieki 
zdrowotnej w Gminie Pabianice, co stanowi zał. nr 7 do protokołu. W swojej wypowiedzi 
Kierownik odniósł się do następujących zagadnień: 

• elementy składające się na opiekę zdrowotną w gminie, 
• kadra; 
• poradnia leczenia uzależnień; 
• plany na 2017r., tj.: 
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- kontrakt na leczenie uzależnień; 
- kontrakt na rehabilitację; 
- dokończenie cyfryzacji dokumentacji; 
- zakup karetki do wyjazdów służbowych; 
- większy nacisk na opiekę nad osobami starszymi i niepełnosprawnymi – zatrudnienie na ½ 
etatu pielęgniarki do opieki długoterminowej. 
 
Pytań, ani uwag do powyższego nie było. 
 
 

Ad. pkt 9. 

 
 
W-ce Przewodnicząca Rady Gminy Pabianice odczytała projekt uchwały o nr roboczym 
XXXIV/A/2017, co stanowi zał. nr 8 do protokołu. 
 
Uwag, ani pytań nie zgłaszano. 
 
Uchwała Nr XXXIV/308/2017 została przyjęta jednogłośnie. 
 
 

Ad. pkt 10. 

 
 
Interpelacji, ani wniosków na poprzedniej sesji nie było. 
 
 

Ad. pkt 11. 

 
 
W ramach wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych w pierwszej kolejności 
Przewodniczący udzielił głosu mieszkance Piątkowiska Pani Jolancie Łobodzie-Woickiej, 
która odniosła się w swojej wypowiedzi do sprawy planowanej budowy masztu telefonii 
komórkowej w Piątkowisku. Pani J. Łoboda-Woicka poinformowała, że reprezentuje 
mieszkańców, którzy są przeciwni budowie, w związku z tym, że maszt ma powstać 
bezpośrednio za granicami ich nieruchomości, a także przedstawiła stan faktyczny sprawy. 
Wyraziła oburzenie faktem, iż starostwo powiatowe nie uznało jej za stronę, mimo iż graniczy 
z nieruchomością, na której ma powstać maszt. Następnie poinformowała o proteście 
mieszkańców i piśmie, które zostało złożone przez radę sołecką. Zauważyła przy tym, że nie 
ma żadnego działania ze strony Wójta i Kierownika Referatu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Nieruchomościami. Argumentowała, że takie urządzenia emitują promieniowanie 
mające negatywny wpływ na zdrowie. W związku z powyższym prosiła o dołączenie się do 
sprzeciwu mieszkańców w sprawie budowy tak blisko zabudowań. Zaznaczyła bowiem, że 
mieszkańcy nie są całkowicie przeciwni budowie masztu, ale w dalszej odległości. 
Jednocześnie zaprosiła Wójta i Kierownika na spotkanie, które ma się odbyć w tej sprawie w 
OSP Piątkowisko w środę o godz. 18:00. 
 
Radny powiatu pabianickiego A. Jaksa wyraził poparcie dla Pani J. Łobody-Woickiej oraz 
mieszkańców. Zwrócił uwagę, że w tym przypadku chodzi nie tylko o szkodliwość, ale również 
o szum elektomagnetyczny. Zwrócił przy tym uwagę na pogwałcenie zasad współżycia 
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społecznego. Przyznał, że jest to inwestycja na prywatnych gruntach, jednak w studium 
znalazło się postanowienie dopuszczające możliwość zabudowy jedynie 200 m w głąb oraz na 
wysokość 8 m w przypadku budynków. Maszt ma mieć ponad 50 m, ale jest to budowla. 
Zastanawiał się nad motywacją sieci T-mobile. Przypuszczał, że planuje się budowę w 
odległości 30 m od granicy nieruchomości ze względu na mniejsze koszty położenia np. 
przewodów. 
 
W tym miejscu pytanie zadał radny A. Skawiński, który chciał znać sytuację prawną Urzędu. 
Czy faktycznie Gmina nie jest stroną. Jakie jest stanowisko Starosty. 
 
Radny A. Jaksa odniósł się do stanowiska Wydziału Architektury Starostwa Powiatowego. 
Stwierdził, że osobiście jest zbulwersowany, ponieważ Wydział przyjął założenia wskazane 
przez sieć T-mobile w projekcie w zakresie oddziaływania masztu, nie robiąc własnych badań. 
W tym zakresie nie uznano, iż budowa będzie oddziaływać na mieszkańców Piątkowiska, 
dlatego też prawie nikt z mieszkańców nie został uznany za stronę. Zauważył, że oprotestował 
to i złożył interpelację, w wyniku czego Starostwo ma poinformować mieszkańców o 
możliwości składania sprzeciwów. Jednak jak podkreślił radny jest to urząd, który będzie 
musiał wydać pozwolenie na budowę, jeżeli spełnione zostaną wszystkie warunki. Od takiej 
decyzji będzie przysługiwało stronom odwołanie do Wojewody. Radny dodał, że budowa 
masztu nie wymaga uzyskania oceny oddziaływania na środowisko. 
 
Jeszcze raz głos zabrała Pani J. Łoboda-Woicka, która odniosła się do swojego prawa 
konstytucyjnego o ochronie życia i zdrowia. Była zdania, że Urząd powinien zrobić wszystko 
by pomóc mieszkańcom. 
 
Zdaniem Przewodniczącego M. Muszczaka Rada powinna przyjąć stanowisko w tej sprawie 
przyjmujące argumenty protestujących. 
 
Radny Ł. Drewniak zapytał z kolei jakie tereny są w miejscu, gdzie ma powstać maszt. Wg 
radnego są to tereny zabudowy jednorodzinnej, albo tereny produkcji rolniczej, a na takich 
terenach jest zakaz prowadzenia innej działalności niż produkcja rolnicza. 
 
Radny A. Jaksa zauważył, że miejscowy plan zagospodarowania terenu nie został uchwalony 
po zmianie studium. W związku z tym obowiązują dotychczasowe postanowienia planu. 
 
W tym miejscu radny K. Kowalski przypomniał, że mieszkańcy Rydzyn wnioskowali do Wójta 
o dokonanie pomiaru poziomu hałasu w okolicy S8. Reakcji nie było. W związku z tym radny 
popierał wniosek mieszkańców Piątkowiska by zając stanowisko w sprawie, jednak wyraził 
żal, że na tamten wniosek reakcji nie było. 
 
Radny A. Skawiński ponowił pytanie dotyczące stron postępowania. 
 
Mecenas A. Jankowski odpowiedział, że Prawo budowlane reguluje kwestie dotyczące 
wniosku na wydanie pozwolenia na budowę, załączników, terminów, a także stron 
postępowania, co nieco odbiega od postanowień KPA. Odczytał definicję strony oraz 
oddziaływania obiektu z ustawy Prawo budowlane. Dlatego pomimo wszelkich sprzeciwów 
jest wiele orzeczeń NSA, które wskazują, że mieszkańcy nie są stroną. Stroną mogą być tylko 
te osoby, które za stronę zostaną uznane. Poinformował ponadto, że są dwa możliwe 
rozwiązania w tej sprawie – odmowa wydania pozwolenia, w przypadku jakichkolwiek braków 
formalnych lub wydanie pozwolenia. Jeżeli wniosek nie będzie miał braków, to przez 
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niewydanie pozwolenia organ naraża się na zarzuty ze strony wnioskodawcy. Gdy decyzja 
zostanie wydana strony zostaną o tym poinformowane i mogą złożyć odwołanie do Wojewody. 
Wtedy będą rozpatrywane dalsze aspekty sprawy, np. kwestia oddziaływania, zgodności z 
miejscowym planem. Wojewoda może uchylić decyzję Starosty i przekazać sprawę do 
ponownego rozparzenia lub podtrzymać decyzję. W takiej sytuacji przysługuje prawo złożenia 
skargi do WSA. Na ten moment stanowisko  Urzędu jest takie, że w związku z tym, iż gminie 
nie przysługuje status strony w sprawie, ale ze względu na podnoszone wątpliwości skierowane 
zostanie wystąpienie do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, aby odniósł się 
merytorycznie do kwestii uciążliwości. Wyjaśnień wymagałaby również sprawa zgodności z 
miejscowym planem budowy tego rodzaju budowli. 
 
Do powyższej wypowiedzi odniosła się Pani J. Łoboda-Woicka. Zauważyła, że nie została 
uznana za stronę jako najbliższy sąsiad. Uważała, że sąsiad powinien niejako wydać zgodę na 
budowę. Pytała, czy jest to zgodne z prawem, że nie została uznana za stronę. 
 
Mecenas odpowiedział, że zgodnie z Prawem budowlanym sąsiad nie udziela zgody na budowę.  
Niemniej uważał, że Pani J. Łoboda-Woicka faktycznie powinna zostać uznana za stronę, 
jednak nie ma głosu decydującego w sprawie. O tym rozstrzyga Starosta. 
 
Pani J. Łoboda-Woicka poinformowała, że została uznana za stronę dopiero, gdy złożyła 
protest. Podkreśliła, że prawdopodobnie Starostwo wyda takie pozwolenie, dlatego tak ważny 
jest protest Urzędu i Rady w przypadku wydania pozwolenia. 
 
Radna A. Marciniak zauważyła, że pomimo iż gmina nie jest stroną, to Rada i Wójt powinni 
poprzeć wniosek mieszkańców. 
 
Radny A. Skawiński zapytał kiedy Urząd dowiedział się o sprawie. 
 
Kierownik S. Izbicki odpowiedział, że 17 stycznia br. wpłynął do Urzędu sprzeciw 
mieszkańców. Wtedy Urząd dowiedział się o sprawie. Sprzeciw ten zgodnie z kompetencjami 
został przekazany do Wydziału Architektury i Urbanistyki Starostwa Powiatowego w 
Pabianicach, jako organu, który jest uprawniony do rozpatrywania tego typu sprzeciwów. 
Ponadto Urząd otrzymał wyciąg z dokumentacji, w szczególności uwarunkowania 
środowiskowe i wystąpił o kwalifikację przedsięwzięcia. 
 
W związku z powyższym Przewodniczący zaproponował, że w imieniu Rady zajmie 
stanowisko w sprawie, które przekaże staroście i Wojewodzie Łódzkiemu. 
 
Radny Ł. Drewniak skierował zapytanie do przedstawicieli mieszkańców Piątkowiska. Pytał, 
czy mieszkańcy zgłaszali się do lotnictwa, ponieważ gmina Pabianice jest w pasie przebiegu 
linii lotniczych. Sugerował również by zapoznać się z przepisami KPA, gdzie wskazuje się, że 
grupa 15 osób staje się stroną. 
 
Mecenas A. Jankowski wyjaśnił, że definicja strony postępowania zawarta w ustawie Prawo 
budowlane jest przepisem szczególnym w stosunku do ogólnej definicji z Kodeksu 
Postępowania Administracyjnego. Podkreślił, że wszelkie protesty nie mają znaczenia z 
formalnego puntu widzenia, ale bardzo istotne jest by strony wystąpiły do Wojewody w ciągu 
14 dni od dnia poinformowaniu ich o decyzji Starosty. 
 
Dalszych uwag w tym temacie nie było. 
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Pytanie zadał sołtys wsi Górka Pabianicka Piotr Kraska, który odniósł się do odpowiedzi 
GDDKiA na pismo, które wystosowali mieszkańcy Górki Pabianickiej mieszkający przy 
drodze krajowej nr 71. Pytał, czy Wójt widział to pismo, czy podjęto jakieś działania. 
 
Wójt odpowiedział, że sprawdzi. 
Z kolei sołtys wsi Rydzyny K. Helbik odniosła się do spawy busa w Rydzynach. Pytała: 

• na jakiej podstawie wprowadzono dodatkowe kursy busów w soboty i niedziele, skoro 
odjazdy są o 7.55 i powrót o 14.55; 

• dlaczego sołtys nie została poinformowana o planowanych zmianach; 
• dlaczego nie wywieszono ogłoszeń o planowanych zmianach; 
• dlaczego nie są wywieszone rozkłady kursowania busa. 

 
Wójt odpowiedział, że udzieli informacji na piśmie. 
 
Radny powiatu pabianickiego A. Jaksa zauważył z kolei, że w budżecie powiatu 
zarezerwowano środki na projekt przebudowy drogi w Rydzynach. Zachęcał do zapoznania się 
z planami Wydziału Dróg i Mostów Starostwa Powiatowego i do składania uwag. Następnie 
przedstawił wstępne założenia Wydziału w tej sprawie. 
 
Radny K. Kowalski uspokoił radnego, że razem z sołtys są w stałym kontakcie z Kierownik 
Wydziału, plany w tym zakresie są im znane. 
 
Głos w powyższym punkcie zabrał również radny J. Błoch, który podziękował radnym, 
sołtysom oraz Wójtowi za wsparcie w związku ze śmiercią żony. 
 
Na zakończenie Przewodniczący Rady odczytał pismo Wojewody z prośbą o udzielenie 
wyjaśnień w sprawie oskarżenia radnego H. Szafrańskiego o prowadzenie działalności 
gospodarczej z wykorzystaniem mienia komunalnego gminy, co stanowi zał. nr 9 do protokołu. 
 
Radny H. Szafrański stwierdził, że odpowiedź udzieli na piśmie. 
 
Dalszych spraw nie było. 
 
 
Ad. pkt 12. 

 
 
Przewodniczący zakończył XXXIV sesję Rady Gminy Pabianice. 
 
 
 
 

 Przewodniczący Rady Gminy 
Pabianice 

 
 Marek Muszczak 

Protokołowały: 
Urszula Czerwonka  
Andżelika Struzikiewicz  
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